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Sida 1 (10)



Kommunstyrelsens råd för mänskliga rättigheter Protokoll nr 7/2018

2018-10-04

§ 1
Justering 
 
Protokollet justeras av Ewa-Marie Ås (KD) tillsammans med 
ordföranden.
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§ 2
Föregående protokoll 
 
Föregående protkoll godkändes.
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§ 3
Återkoppling från tidigare möten 
 
Ordföranden informerar om MR-dagarna 2018, som Stockholms 
stad kommer att vara värd för. Programmet till MR-dagarna delas ut 
till rådet. Staden arrangerar sju seminarier där bland annat stadens 
förvaltningar berättar om sin verksamhet.
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§ 4
Presentation Barnrättsbyrån 
 
Ida Hellrup (OPOL), sakkunnig i rådet, presenterar Barnrättsbyrån. 
En organisation som arbetar på uppdrag av barn och unga som 
behöver hjälp med att tillvarata sina rättigheter. Barnrättsbyrån 
grundades 2011. Grundarna såg att ett behov fanns av en 
organisation som företrädde barn och unga direkt. Till en början 
arbetade byrån uppsökande och många barn och unga kom till byrån 
via personer som i sin profession arbetade med utsatta barn. Nu är 
det vanligare att de som kommer till byrån har hört talas om 
organisationen via sina vänner.
   De barn och unga som söker stöd av Barnrättsbyrån har ofta 
problem som kan sammanfattas i fyra huvudgrupper. Byråkratiska 
labyrinter, att prata för döva öron, beslut utan delaktighet och barn 
som lastas och bestraffas när de säger ifrån eller ifrågasätter.
    Barnrättsbyrån anser att Stockholm generellt har en bra 
ambitionsnivå på arbetet med barn och unga. Det finns en 
barnombudsman, socialtjänsten har riktat arbete. Barnrättsbyrån har 
tillsammans med Stadsmissionen, Rädda Barnen och Röda Korset 
ett partnerskap med staden i arbetet med ensamkommande barn. 
Men där det finns brister är de allvarliga, bland annat inom 
områdena barn i osäkra boendeförhållanden, barn som varit på 
flykt, ensamkommande unga, 18-årsdagen, bemötande och 
diskriminering. Barnrättsbyrån arbetar även med unga i åldern 18-
21.
   Barnrättsbyrån vill understryka att staden fortsatt behöver arbeta 
med och utveckla det arbete för mänskliga rättigheter som görs. 
Staden behöver även skapa förutsättningar för medarbetare inom 
exempelvis socialtjänsten och skolan att kunna göra det arbete som 
det en gång valt att göra. Grunden bör alltid vara att alltid ge ett bra 
bemötande och inkludera barn och unga i besluten.
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§ 5
Presentation Stockholms barnombudsman 
 
Agneta Widerståhl, stadens barnombudsman, presenterar 
barnrättsombudsmannens arbete. Grunden är att driva på och stödja 
utvecklingen och öka kunskapen inom området barns rättigheter 
inom stadens alla verksamheter. Samverkan med stadens 
verksamheter och andra ideella organisationer inom området tillhör 
också uppdraget. Barnombudsmannen lämnar en rapport vartannat 
år till kommunfullmäktige om stadens arbete med barns rättigheter. 
I arbetet ingår inte att företräda enskilda barn eller överpröva beslut 
för enskilda. Rollen är främst strategisk.
    Barnombudsmannen har tagit fram ett program för barnets 
rättigheter och inflytande i staden. Den övergripande inriktningen i 
programmet är att alla barn i staden oavsett sina förutsättningar eller 
bakgrund ska få sina rättigheter tillgodosedda och möjlighet att 
forma samhället och sina liv. I detta finns fem fokusområden som 
bygger på barnkonventionens grundprinciper och skydd mot fysiskt 
och psykiskt våld. Ett stödmaterial har även tagits fram i arbetet 
med att pröva vad som är barnets bästa. Utifrån detta har ytterligare 
stödmaterial utvecklats för exempelvis socialtjänsten eller 
stadsutveckling, som bland annat resulterat i integrerad 
barnkonsekvensanalys och dialog.
    Pågående barnrättsarbete i staden är kunskapshöjande instatser 
och förberedelse av att barnkonventionen blir lag, 
barnrättssamordnare inom socialtjänsten inom varje 
stadsdelsförvaltning, nätverk för strateger/samordnare i staden 
förvaltningar och bolag, metoder för samtal med barn och rutiner 
för arbete med barnkonsekvensanalyser och barnchecklistor.
   Fortsatt arbete behövs med bland annat delaktighet, information 
och bemötande, unga med psykisk ohälsa, barn med 
funktionsnedsättning, barn i osäkra boendeförhållanden, nyanlända 
barn, barn som upplever våld och övergrepp.
   Efter presentationerna på punkterna 4 och 5 följer gemensam 
diskussion om båda punkterna.
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§ 6
Sammanfattning av kommunstyrelsens råd för mänskliga 
rättigheters arbete under mandatperioden 
 
Agneta Widerståhl, t f avdelningschef för kansliet för mänskliga 
rättigheter, presenterar kansliets arbete under mandatperiden för 
rådet, baserat på det underlag som skickades ut tillsammans med 
kallelsen. Arbetet har varit och är ett utpekat mål i stadens budget. 
Arbetet har syftat till att nå stadens vision, ett Stockholm för alla. I 
linje med detta har ett antal styrdokument utarbetats som fastställts 
av kommunfullmäktige. Kansliet har följt upp de mål som finns i 
stadens budget och stöttat verksamheterna i staden utifrån de 
grunderna. På kansliet finns även tre ombudsmän, 
barnombudsmannen, funktionshinderombudsmannen och 
äldreombudsmannen som har arbetat strategiskt med frågorna.
   Styrdokument och stadsövergripande riktlinjer för att ge 
verksamheterna vägledning har varit en grund i arbetet. Seminarier 
och konferenser i frågorna som riktlinjerna gäller har genomförts. I 
övrigt har även föreläsningar och utbildningar genomförts. Kansliet 
har även utvecklat ett stöd till metodutveckling.
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§ 7
Utvärdering av rådets arbete 
 
Rådet utvärderar sitt arbete under mandatperioden genom att först 
diskutera i mindre grupper där förtroendevalda och sakkunniga talar 
om rådets arbete.
   Bland annat togs följande punkter upp. Rådet har varit ett forum 
för utbyte mellan civilsamhälle, stadens verksamheter och 
förtroendevalda. Rådet har varit kunskapshöjande. Det har varit ett 
viktigt forum för att lyfta olika perspektiv. Har fungerat som ett 
stickprov i kvalitetskontroll, de presentationer som gjorts i rådet har 
inte varit heltäckande för stadens verksamheter.
    Förbättringsområden som lyfts är former att mer effektivt sprida 
det som behandlas på rådet, något som understryks i flertalet 
diskussioner. Det behöver fokuseras på hur experternas och 
rådets kunskap sprids till förtroendevalda som inte är med i 
rådet. En fråga som lyfts är intersektionalitet bland stadens alla råd 
och verksamheter och hur den ska göras närvarande i allt arbete.
 
Särskilt uttalande gjordes av Maud Eduards (OPOL) enligt 
följande.
 
För det första; en serie initiativ och insatser skulle sannolikt inte sett 
dagens ljus utan MR-rådet. Rådet har också visat på hur principiella 
MR-resonemang kan omvandlas till konkret politik.
   För det andra har rådet kunnat utveckla ett offentligt rum för 
diskussioner om mänskliga rättigheter. Demokrati som samtal om 
viktiga gemensamma angelägenheter.
   För det tredje har rådet ett viktigt symbolvärde, särskilt i dessa 
tider då mänskliga rättigheter allt oftare ifrågasätts.
 
Särskilt uttalande gjordes av Ulrika Westerlund (OPOL) enligt 
följande.

Jag tycker att rådet har fyllt en funktion på flera sätt. Det har varit 
en regelbunden mötesplats för civilsamhällets organisationer, där vi 
har kunnat utbyta erfarenheter och synpunkter både sinsemellan och 
med politiker och tjänstemän. Det finns inte något annat forum för 
just detta. Även om organisationerna säkert har egna kontakter med 
politiker/tjänstemän så har rådets styrka varit de regelbundet 
återkommande mötena, tillsammans med flera organisationer, där vi 
upptäckt gemensamma frågor, tex.
   En utvecklingsmöjlighet är ju helt klart att förbättra närvaron från 
politiskt håll. Jag vet inte vad som låg bakom moderaternas avhopp, 
det var beklagligt, och också andra (framförallt) allianspartier har 
haft en ganska dålig närvaro. Det skickar en lite konstig signal till 
oss andra som tagit oss tid. Det blir inte heller så konstruktivt när tid 
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läggs på att använda rådet som en spelplan för partipolitiskt käbbel. 
(Detta har dock förbättrats över tid!) 
   Återrapporteringen har varit viktig, liksom den förbättrade 
tydligheten kring rådets roll.
 
Särskilt uttalande gjordes av Ida Hellrup (OPOL) enligt följande.
 
Jag anser att rådet fyller en unik och viktigt funktion som formell 
mötesplats för experter på mänskliga rättigheter och för stadens 
politiker.  En möjlighet att regelbundet mötas och utbyta 
erfarenheter och tillsammans hjälpas åt för att stärka mänskliga 
rättigheter i staden. Att ha detta råd sänder också en viktigt signal 
till allmänheten om att staden prioriterar mänskliga rättigheter.
 
Särskilt uttalande gjordes av Lovisa Fhager Havdelin (OPOL) 
enligt följande.
 
Jag anser att MR-rådet fungerar som en kvalitetskontroll för stadens 
medborgare där politiker och sakkunniga möts för att höra hur 
mänskliga rättigheter praktiseras i den dagliga verksamheten vad 
gäller stadens olika funktioner och verksamheter
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§ 8
Övriga frågor 
 
Inga övriga frågor anmäldes.
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